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REVISTA PRESEI 

 

 Ambulanțierii protestează pentru că, deși sunt în linia întâi, nu primesc 

stimulent de risc 

Federația Națională Sindicală „Ambulanța” anunță organizarea unui protest, 

miercuri, timp de două ore, pentru că deși angajații care lucrează la acest serviciu 

de intervenție s-au aflat în linia întâi în lupta contra COVID-19, legislația nu 

prevede ca ei să primească stimulent de risc. 

„Având în vedere nemulțumirea angajaților din Serviciile Publice de Ambulanță, 

respectiv a membrilor de sindicat reprezentați de Federația Națională Sindicală 

”Ambulanța” din România (FNSAR), urmare a deciziilor incorecte luate de 

forurile centrale de Stat (Președinție, Parlamentul României, Guvernul României și 

ministere), indiferența prin amânarea proiectelor care au impact asupra 

personalului și organizarea serviciilor de ambulanță, cât și indiferența văzută prin 

faptul că nu s-a răspuns la adresele inaintate oficial de o federație reprezentativă la 

nivel de servicii de ambulanță, federație recunoscută prin lege ca partener social, 

face ca în urma epuizării a oricărei forme de adresare scrisă și fără răspuns asumat, 

conducerea Federației Naționale Sindicale ”Ambulanța” din România a luat decizia 

de a anunța începerea declanșării de acțiuni sindicale în urma nemulțumirilor 

angajaților pe care îi reprezintă și a acordului dat de membrii Consiliului Naţional 

al FNSAR”, subliniază reprezentanții federației. 

Protestul se va desfășura în București și în toate serviciile de ambulanță, miercuri, 

între orele 10.00 - 12.00. 

În București, protestul se va desfășura prin pichetarea intrării în Parlamentul 

României - Camera Deputaților - intrarea Parcul Izvor, acțiune la care vor participa 

toți președinții (liderii) organizațiilor sindicale membre în FNSAR și membrii 

Biroului Executiv FNSAR, îmbrăcați în echipamentul de lucru cu vesta și șapca de 

protest, mănuși, mască și viziere. 

Redăm nermulțumirile ambulanțierilor: 
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„1. Forma finală a proiectului PL-x nr. 257/2020 care a adus completări la OUG nr. 

43/2020, trimis la promulgare, proiect la care am adus prin Blocul Național 

Sindical amendamente pe perioada procesului legislativ, nu au cuprins propunerile 

noastre, și NU au fost asumate și introduse în lege, deși era ultima speranță a 

noastră că se va face dreptate în Camera Deputaților pentru personalul operativ de 

intervenție din serviciile de ambulanță care a desfășurat activitatea în teren în 

perioada stării de urgență și nu numai, în vederea acordării stimulentului de risc în 

lupta cu COVID-19, stimulent mult trâmbițat de actualul Guvern și Președintele 

României. 

2. Propunerea de modificare a Legii nr. 153/2017 privind salarizarea personalului 

din serviciile de ambulanță, cu prioritate salarizarea asistenților medicali, și nu 

numai, când sporul pentru condiții deosebit de periculoase a fost diminuat și 

egalizat cu sporul personalului din unitățile spitalicești, propuneri înaintate la 

Comisia pentru muncă și protecție socială pe timpul derulării procesului legislativ 

al proiectului PL-x nr. 600/2019, NU au fost introduse din motive cunoscute, ceea 

ce a făcut să revenim cu altă inițiativă legislativă care a fost depusă la Comisia 

pentru sănătate și familie din Senatul României. 

3. Proiectul de lege PL-x nr. 355/2015 privind STATUTUL personalului 

profesionist operativ de intervenție din serviciile de ambulanță județene și al 

Serviciului de Ambulanță București-Ilfov, este blocat din toamna anului 2016 la 

Comisia pentru sănătate și familie din Camera Deputaților, din motive 

necunoscute, deși am făcut solicitări de repunere pe dezbateri a acestui proiect 

președintelui și individual membrilor comisiei, oferind din partea noastră 

posibilitatea de a accepta unele modificări care se impun în proiect. 

4. Propunerile de completare și modificare a Titlului IV din Legea nr. 95/2006, 

propuneri care se impun a fi aduse pentru buna organizare, dezvoltare și 

consolidare a Serviciilor Publice de Ambulanță, sunt în așteptare din 2017 la 

Comisia pentru sănătate și familie din Camera Deputaților, din motive 

necunoscute. 
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5. Lipsa de răspuns la adresele depuse în Parlamentul României, respectiv Camera 

Deputaților și la unele comisii, este considerat de noi ca o indiferență față de 

personalul din aceste unități care desfășoară activitatea în condiții de teren și în 

regim de urgență contra cronometru pentru a salva vieți”. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Președintele Iohannis face apel la parlamentari să aprobe prelungirea stării 

de alertă, după 15 iunie, dar cu reducerea restricțiilor. Va fi posibilă 

redeschiderea grădinițelor și afterschool-urilor. Vor fi permise călătoriile 

către țările europene în care se înregistrează mai puțin de 5 cazuri noi/milion. 

Președintele Klaus Iohannis a anunțat că după 15 iunie se vor deschide mall-urile 

fără restaurante și fără spațiile de joacă, va fi posibilă redeschiderea grădinițelor și 

a creșelor private, se pot organiza evenimente private cu 20 de persoane dacă sunt 

în interior și 50 de persoane dacă vor avea loc în exterior, va fi posibilă 

deschiderea piscinelor exterioare 

De asemenea, Iohannis a precizat că se impune prelungirea stării de alertă. ”Sigur 

vor fi mai puține restricții, mai simplu, dar considerăm că nu se poate continua fără 

a avea acest instrument.”, a spus șeful statului. 

Principalele declarații ale președintelui: 

„Am încheiat o ședință de analiză cu premierul și mai mulți miniștrii și consilieri. 

Am luat în discuție epidemia, posibile măsuri de relaxare și evident necesitatea 

prelungirii stării de alertă. 

Încep cu partea pozitivă. Având în vedere că numărul îmbolnăvirilor nu a crescut 

sau scăzut semnificativ, considerăm că e posibil să avem noi măsuri. Unele dintre 

restricții nu vor mai fi în vigoare după 15 iunie. 

Se vor putea redeschide mall-urile, dar fără restaurante și locuri de joacă. Se 

pot face evenimente private cu 20 de persoane dacă sunt în interior și 50 de 

persoane dacă vor avea loc în exterior. 
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Pentru părinții care vor lucra și în vacanță, va fi posibilă nu obligatorie 

redeschiderea afterschool-urilor, grădinițelor și creșelor private. 

De asemenea, se vor redeschide sălile de fitness, dar cu respectarea unor norme 

de distanțare foarte stricte, care vor fi impuse de ministerul Sănătății. 

Având în vedere că începe sezonul estival am analizat că va fi posibilă 

deschiderea piscinelor exterioare cu respectarea regulamentelor sanitare speciale 

ce vor fi puse ulterior la dispoziție. 

Măsuri de izolare la domiciliu, respectiv autoizolare, au ocupat un spațiu destul de 

lung în analiza noastră. Este important ca ușor ușor să renunțăm la unele din ele 

unde este posibil. 

S-a găsit un criteriu obiectiv cu care putem lucra, în acest sens lucrurile vor fi mai 

relaxate în relația cu statele unde numărul îmbolnăvirilor e mic, unde acesta 

în ultimele 14 zile este sub 5 cazuri la milionul de locuitori. 

Deocamdată, la acest criteriu obiectiv nu se încadrează statele unde sunt destul de 

mulți concetățeni, Italia, Spania, Franța, Belgia, Suedia, Olanda. În acest sens, 

având un criteriu obiectiv vom urmări comunicările europene, unde lucrurile se 

schimbă în bine vom reacționa imediat și noi. 

Starea de alertă, având în vedere că nu avem scăderi semnificative a 

îmbolnăvirilor noi, că avem 150 de persoane la tratament intensiv, faptul că și 

ultimul weekend s-a simțit nu în sens bun ne face să fim precauți și credem că se 

impune prelungirea ei. 

Sigur vor fi mai puține restricții, mai simplu, dar considerăm că nu se poate 

continua fără a avea acest instrument. Sunt măsuri care obligatoriu trebuie 

continuate aproape cu caracter permanent. Distanțarea, masca în interior, măsurile 

de igienă, evitarea aglomerărilor mari-toate trebuie să înțelegem că vor rămâne. 

Evident, Guvernul va dezbate în ședință, dar repet, măsurile restrictive propuse vor 

fi mai puține decât sunt acum în vigoare. 

În final, mă adresez Parlamentului care trebuie să ia în dezbatere. Stimați 

parlamentari, virusul nu dispare printr-un vot, dar dacă sprijiniți Guvernul putem 

controla eficient această răspândire a epidemiei. 
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Subliniez că Guvernul a luat cele mai bune măsuri, care au dus la o răspândire 

foarte limitată a epidemiei. Ați urmărit studiul institutului prestigios care spune că 

fără măsuri am fi avut milioane de decese. Faptul că le-am impus din timp ne-a 

făcut să controlăm cât de mult s-a putut. 

Stimați parlamentari, nu puneți sub semnul întrebării aceste măsuri dovedite 

corecte. Vă doresc tuturor multă sănătate!” 

Președintele s-a întâlnit, într-o ședință care a început la ora 13, cu prim-ministrul 

Orban, Raed Arafat, șeful Departamentului pentru Situații de Urgență (DSU), dar 

și cu mai mulți miniștri: Marcel Vela (MAI), Nelu Tătaru (Sănătate), Nicolae 

Ciucă (Apărare), Virgiul Popescu (Economie). Întâlnirea s-a concentrat asupra 

măsurilor de gestionare a epidemiei de coronavirus. 

Ultima intervenție notabilă a președintelui pe subiectul pandemiei de coronavirus a 

avut loc pe 28 mai, când a anunțat a doua etapă de reducere a restricțiilor: „Se 

deschid terasele dar și sălile de spectacole, însă în condiții de distanțare legală. 

Competițiile sportive vor fi și ele reluate, dar numai cele care se desfășoară în aer 

liber și fără spectatori.” 

Cu referire la o eventuală încetare a stării de alertă din 15 iunie, Raed Arafat 

atenționa că „Nu putem să revenim la o normalitate totală, cum era înainte să 

apară acest virus. Dacă spune cineva că am trecut deja cu totul și totul este OK, 

acest cineva înseamnă că nu este informat corect.” 

Organizația Mondială a Sănătății (OMS) a informat recent că din observațiile lor 

pacienții asimptomici par să transmită foarte rar boala. Declarația a fost făcută de 

Maria Van Kerkhove, șeful diviziei de specialitate al OMS, și pare să contrazică 

ceea ce s-a crezut inițial despre coronavirus. Specialistul a făcut însă distincția între 

pacienți asimptomatici (care nu au simptome deloc), cei presimptomatici (aflați 

într-o fază a bolii în care încă nu au apărut febra, tusea și celelalte simptome) și 

pacienții care dezvoltă o formă ușoară a bolii, iar aceasta este depășită repede. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 

https://www.biziday.ro/presedintele-klaus-iohannis-anunta-o-noua-reducere-a-restrictiilor-de-la-1-iunie-se-deschid-terasele-dar-si-salile-de-spectacole-insa-in-conditii-de-distantare-legala-competitiile-sportive-vor-fi/?source=biziday
https://www.biziday.ro/presedintele-klaus-iohannis-anunta-o-noua-reducere-a-restrictiilor-de-la-1-iunie-se-deschid-terasele-dar-si-salile-de-spectacole-insa-in-conditii-de-distantare-legala-competitiile-sportive-vor-fi/?source=biziday
https://www.g4media.ro/raed-arafat-daca-spunem-ca-totul-se-intoarce-la-normalitatea-dinaintea-virusului-eu-cred-ca-aici-comitem-o-greseala-majora-pe-care-s-ar-putea-sa-o-platim-foarte-serios.html?source=biziday
https://www.g4media.ro/raed-arafat-daca-spunem-ca-totul-se-intoarce-la-normalitatea-dinaintea-virusului-eu-cred-ca-aici-comitem-o-greseala-majora-pe-care-s-ar-putea-sa-o-platim-foarte-serios.html?source=biziday
https://www.biziday.ro/organizatia-mondiala-a-sanatatii-spune-acum-ca-pare-ca-persoanele-infectate-cu-coronavirus-dar-asimptomatice-au-transmis-foarte-rar-boala-asteapta-mai-multe-studii-in-acest-sens/?source=biziday
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 Florin Cîțu invitat la audieri în Comisiile economică şi de buget din Senat 

Ministrul Finanţelor Publice, Florin Cîţu, este invitat miercuri, începând cu ora 

14.00, de către Comisiile economică şi de buget din Senat, potrivit programului 

afişat pe site-ul instituţiei, citat de Agerpres. Tema audierii vizează "analiza 

principalelor concluzii ale Raportului de ţară al agenţiei americane de rating 

Standard&Poors, respectiv menţinerea ratingului suveran al României la nivelul 

BBB". Preşedintele Comisiei economice, Daniel Zamfir, a afirmat că Florin Cîţu 

este invitat pentru a explica membrilor celor două comisii diferenţa dintre 

"perspectiva negativă" a economiei româneşti oferită de unele instituţii şi 

"perspectivă pozitivă" a ministrului. 

 

"Comisia Europeană ne spune că deficitul va fi dublu decât ne spune Cîţu, BNR 

avertizează în legătură cu împrumuturile excesive şi iminenta prăbuşire a 

economiei, Agenţia de rating S&P ne spune că ne ducem în jos, în timp ce 

ministrul nostru de Finanţe ne asigură că ne vom reveni cel mai repede din Europa 

după corona-criză! Ministrul Cîţu va fi invitat miercuri, în faţa Comisiilor 

economică şi buget-finanţe ale Senatului pentru a da multe, multe explicaţii!", a 

scris parlamentarul PSD pe Facebook. 

 

Zamfir a menţionat că ministrul Finanţelor "este chemat pentru a explica situaţia 

reală în care se află România". 

"Pe Cîţu l-am auzit că totul este minunat. Oare ceilalţi bat câmpii? Îl chemăm 

pentru a explica situaţia reală în care se află România (...). Îl chemăm să aflăm de 

ce sunt diferenţe între declaraţiile lui şi avertizările celor mai implicate instituţii - 

Comisia Europeană, Banca Naţională şi Standard & Poor's. Toate ne dau 

perspective negative şi Cîţu dă perspectivă pozitivă. O fi cum zice Cîţu, dar hai să 

o vedem şi noi", a declarat, pentru AGERPRES, senatorul social-democrat. 

 

Potrivit lui Zamfir, "Cîţu a plecat de la o creştere economică de 5,2%, a doua cea 

mai mare din UE, şi în numai şapte luni ne-a dus în prăpastie". 

 

 



 

CNSLR Fratia | Revista Presei 10 iunie 2020 7 

 

"A împrumutat 80 de miliarde şi a băgat în economie doar 3 miliarde! Unde-s 

banii, domnule ministru? Ce interes aveţi să amanetaţi România? Cui aţi promis 

CEC-ul? Cui aţi promis Hidroelectrica?", a mai scris Daniel Zamfir pe Facebook. 

 

Vinerea trecută, Standard & Poor's (S&P) a confirmat ratingul României la "BBB-

/A-3" pentru datoria pe termen lung şi scurt în valută şi în monedă locală şi a 

menţinut perspectiva negativă, se arată într-un comunicat al agenţiei de evaluare 

financiară. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Cîțu: Inflaţia s-ar putea situa în jur de 2% în acest an 

Ministrul Finanţelor, Florin Cîţu, estimează că inflaţia va coborî anul acesta sub 

2%, în prezent tendinţa fiind de scădere, potrivit Agerpres. 

 

"Tot în această perioadă PSD-ul a tot strigat - şi aici mi se pare o ticăloşie maximă 

- zi de zi, deşi oamenii treceau prin această perioadă dificilă, să vii să spui că nu 

vor face bine, vor fi nu ştiu câte zeci de mii de morţi, şomajul va fi 2 milioane-3 

milioane, economia va fi în cap. Toate aceste lucruri le-au spus non-stop aceşti 

oameni şi de fiecare dată am arătat că nu a fost aşa. Nici numărul de decese nu a 

fost cel pe care l-au estimat, nici economia nu s-a dus în cap, nici preţurile nu au 

explodat. Ţineţi minte cum ne strigau, să punem plafoane la preţuri, să plafonăm 

preţurile. Degeaba le spuneam că ar fi o nebunie, că ar duce la penurie. Ţipau peste 

tot. De fapt inflaţia scade, 2,7% şi vă spun, se va duce sub 2% aproape, anul acesta. 

Deci vom avea o inflaţie în scădere. Dobânzile au scăzut, spuneau că explodează. 

Ne ameninţau că nu ne împrumută nimeni. Am fost pe piaţa internaţională, am avut 

cea mai de succes emisiune de obligaţiuni dintre ţările care au emis în această 

perioadă, nu numai România, şi pe perioadă de criză", a afirmat miercuri seara 

ministrul Finanţelor, Florin Cîţu, la Realitatea Plus. 

Banca Naţională a României a redus prognoza de inflaţie pentru finalul acestui an 

la 2,8%, de la 3% anterior, iar pentru anul următor banca centrală previzionează o 

inflaţie în scădere 2,5%, faţă de prognoza anterioară care indica 3,2%. 
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Totodată, ministrul Finanţelor a mai spus că suma totală alocată investiţiilor se 

ridică la 13 miliarde de lei în primele cinci luni ale acestui an, aceasta fiind cea mai 

mare sumă din ultimii 10 ani. 

 

"În aprilie am ajuns deja la 4,1 miliarde de lei pentru investiţii - şi în mai 3,1 

miliarde de lei pentru investiţii, iar suma totală pentru cinci luni de zile, de 13 

miliarde de lei pentru investiţii, este cea mai mare sumă cheltuită în primele cinci 

luni din ultimii zece ani de zile. Deci în plină criză economică globală coronavirus 

acest Guvern a făcut cel mai bun lucru, a dus bani către investiţii," a mai spus 

Florin Cîţu. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Florin Cîţu: De miercuri, primele case de marcat se conectează la ANAF 

Ministrul Finanţelor Publice, Florin Cîţu, a anunțat marți seară, la realitatea Plus, 

că primele case de marcat vor fi conectate la ANAF în cursul zilei de miercuri. 

 

"Astăzi (marţi, n.r.) sau mâine (miercuri, n.r.) cred că facem conectarea primelor 

case de marcat. Primele case de marcat se vor conecta, cred că mâine, la ANAF", a 

precizat ministrul Finanţelor, marţi seara, la Realitatea Plus. 

Referindu-se la reforma sistemului bugetar, Florin Cîţu a apreciat că acesta nu a 

funcţionat în România pentru că a fost abordată în mod greşit. În opinia ministrului 

de Finanţe, abordarea care vizează informatizarea aparatului public aduce două 

beneficii mari. În primul rând informatizarea înseamnă venituri la buget mai mari. 

"Estimez că după ce facem anul acesta case de marcat, proiectul fişier electronic, e-

facturare, anul viitor o sa vină la buget cam două puncte procentuale, aceasta 

înseamnă 20 de miliarde de lei în plus. Aceasta înseamnă că trecem de la 30% la 

32% din PIB doar cu informatizarea", a apreciat ministrul Finanţelor, potrivit 

Agerpres. 
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În al doilea rând, şeful de la Finanţe susţine că informatizarea permite 

redimensionarea aparatului bugetar. "Informatizarea face naturală redimensionarea.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Banca Mondială estimează o contracţie economică de 5,7% pentru România  

Banca Mondială a revizuit din nou prognoza privind economia românească, 

estimând o contracţie de 5,7% în acest an, urmată de o creştere de 5,4% în 2021, 

potrivit ediţiei din iunie a raportului Global Economic Prospects.  

Şi în luna aprilie Banca Mondială revizuise prognoza de creştere economică la 

numai 0,3%, după ce în ianuarie estima o creştere de 3,8%.  

„Adânc integrată în comerţul şi lanţurile de valoare globale”, România este „în 

mod special expusă la evoluţiile lumii“, spune raportul Băncii Mondiale, care dă 

exemplul reducerii exporturilor spre Zona Euro, de care au suferit şi Bulgaria, 

Ungaria, Polonia şi Turcia.  

Banca Mondială a avertizat marţi că pandemia de coronavirus a declanşat cea mai 

răspândită criză economică din ultimii 150 de ani şi riscă să alimenteze o creştere 

dramatică a nivelului sărăciei de pe glob.  

Instituţia a estimat că produsul intern brut (PIB) global se va contracta cu 5,2%, în 

2020, de peste două ori mai mult faţă de recesiunea provocată de criza financiară 

din 2008.  

Există şi o variantă mai pesimistă, de -8% în acest an şi de doar +1% în 2021, dacă 

efectele pandemiei se vor prelungi, iar firmele se vor retrage din lanţurile de 

aprovizionare globale. 

 
(Sursa: adevarul.ro) 
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 Irlanda și România - cea mai mare creștere economică anuală din UE în 

primul trimestru din 2020  

Irlanda și România au înregistrat cel mai semnificativ avans al economiei din cele 

27 de state membre ale UE, în primul trimestru din 2020, comparativ cu perioada 

similară din 2019, arată datele publicate marți de Oficiul European pentru 

Statistică (Eurostat).  

PIB-ul zonei euro a scăzut cu 3,1% în primele trei luni din acest an, comparativ cu 

perioada similară din 2019, iar Uniunea Europeană a înregistrat un recul de 2,6%. 

Este cel mai sever declin din trimestrul trei din 2009, scrie Agerpres.  

Cea mai semnificativă expansiune anuală din UE în perioada ianuarie - martie 

2020 s-a înregistrat în Irlanda (4,5%), România (2,7%), Lituania și Bulgaria 

(ambele cu 2,4%), iar cel mai semnificativ declin a fost în Italia (minus 5,4%), 

Franța (minus 5%) și Spania (minus 4,1%).  

De asemenea, în primul trimestru din 2020, comparativ cu precedentele trei luni, 

zona euro a înregistrat o scădere de 3,6% și UE un recul de 3,2%, cel mai sever 

declin de când se publică aceste date, respectiv 1995.  

Singurele creșteri trimestriale din UE în perioada ianuarie - martie 2019 au fost 

raportate în Irlanda (1,2%), România și Bulgaria (ambele cu 0,3%) și Suedia 

(0,1%), iar cel mai semnificativ declin a fost în Franța și Italia (ambele cu minus 

5,3%), Slovacia și Spania (ambele cu minus 5,2%).  

Eurostat precizează că în cazul României datele sunt provizorii. 

 
(Sursa: Agerpres) 

 

 Moţiunea simplă împotriva ministrului Muncii Violeta Alexandru, adoptată 

de Senat  

Moţiunea simplă împotriva ministrului Muncii Violeta Alexandru, intitulată 

”Opriţi-o pe doamna în negru de la Ministerul Şomajului şi Prăbuşirii Sociale”, a 

fost adoptată marţi de Senat, fiind a cincea moţiune împotria unui ministru al 

Cabinetului Orban adoptată în actuala sesiune legislativă. 
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Au fost înregistrate 76 de voturi în favoarea moţiunii şi 28 împotrivă. 

”Stimată doamnă ministru Violeta Alexandru, Sunteţi ministrul cel mai respins de 

actualul Parlament! Aţi fost audiată de trei ori în Comisiile de muncă şi protecţie 

socială ale Parlamentului, reunite, de tot atâtea ori primind un vot de blam. Aţi fost 

votată în lipsă, ca, de altfel, întregul Guvern, în data de 14 martie, pentru simplul 

motiv că eraţi nominalizată în Guvernul anti-Covid”, arată PSD în moţiunea cu 

titlul ”Opriţi-o pe doamna în negru de la Ministerul Şomajului şi Prăbuşirii 

Sociale”. 

”Trebuia să veniţi cu măsuri care să preîntâmpine degradarea socială şi a situaţiei 

materiale a celor loviţi de criză. Soluţia dumneavoastră s-a numit OUG 30 (…)  A 

fost atât de prost scrisă Ordonanţa 30, încât a fost nevoie să o modificaţi de şase 

ori. Ce argumente puteţi găsi ca în doar 60 de zile să modificaţi de atâtea ori un act 

normativ, pe care tot dumneavoastră l-aţi elaborat?”, mai arată social-democraţii. 

Aceştia o acuză pe Violeta Alexandru că a ”gestionat foarte prost”  situaţia 

românilor plecaţi la muncă în străinătate. 

”Acum, spre încheiere, spuneţi-ne şi nouă, ce tot munciţi la ministerul pe care îl 

coordonaţi!? Pentru că: 

- nu aţi iniţiat procesul de recalculare a celor 5 milioane de pensii, în baza noii Legi 

a pensiilor, nr.127/2019; 

- nu v-aţi ocupat ca nivelul de trai al românilor să nu scadă cu 10%; 

- nu aveţi niciun proiect prin care cei peste un milion de români întorşi în ţară de la 

declanşarea pandemiei să rămână şi să muncească acasă; 

- nu aţi făcut nimic pentru a opri invazia celor 12.000 de specialişti liberali de 

marcă, precum chelneri, ciocli, coafeze, manichiuriste, lăutari, în funcţii la stat. 

Mai mult, prin Decretele şi Ordonanţele date pentru instaurarea şi reglementarea 

stării de urgenţă şi de alertă, aţi încurajat angajarea fără concurs la stat, iar, în 

paralel, aţi concediat funcţionari cu vechime, experienţă, numiţi prin concurs”, o 

mai acuză PSD pe Violeta Alexandru. 

Până acum,în actuala sesiune parlamentară, au fost adoptate patru moţiuni simple 

împotriva miniştrilor Finanţelor - Florin Cîţu, Agriculturii - Adrian Oros, Educaţiei 

- Monica Anisie şi Internelor - Marcel Vela. 
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Potrivit Constituţiei, Camera Deputaţilor sau Senatul poate adopta o moţiune 

simplă prin care să-şi exprime poziţia cu privire la o problemă de politică internă 

sau externă ori, după caz, cu privire la o problemă ce a făcut obiectul unei 

interpelări. 

(Sursa: news.ro) 

 

 4.000 de angajatori verificați, amenzi de peste 4 ml. lei pentru muncă 

nedeclarată – de la începutul stării de urgență 

Aproximativ 4.000 de angajatori au fost verificaţi de la începutul stării de urgenţă, 

controalele finalizându-se cu amenzi de peste 4 milioane de lei pentru muncă 

nedeclarată, a declarat ministrul Muncii, Violeta Alexandru, marți, la dezbaterea 

moţiunii simple depuse la Senat împotriva sa. 

“Inspecţia Muncii, doamnelor şi domnilor senatori PSD, este pe teren, nu în birou 

cum am găsit-o preluând de la dumneavoastră. Nu mai stă nimeni în birou, nu mai 

face nimeni niciun joc (…) De la începutul stării de urgenţă până în prezent – nu 

aşa cum spuneţi că am suspendat controalele – vă spun direct: au fost verificaţi 

4.000 de angajatori, aplicându-se amenzi de peste 4 milioane de lei pentru 

muncă nedeclarată. Totodată, au fost controlate companii care încasaseră şomaj 

tehnic şi chemau oamenii la treabă. Am cerut să se facă verificări şi în acest sens. 

Continuăm”, a declarat Violeta Alexandru, citată de Agerpres. 

De asemenea, în luna mai au fost verificate 300 de agenţii de plasare a forţei de 

muncă, aplicându-se amenzi într-un cuantum de peste 235.000 lei. 

 “Mă interesează ca aceste agenţii pentru plasare a forţei de muncă din străinătate 

să se implice mai mult pentru a asigura condiţii de muncă superioare pentru 

românii noştri. Totuşi trebuie să vă spun că 15% dintre ei pleacă prin agenţii, restul 

pleacă ‘pe cont propriu’. Respect munca fiecărui om care munceşte în România, 

român sau de altă naţionalitate. 

Am cerut Agenţiei de Ocupare a Forţei de Muncă ca împreună cu Inspectoratul 

General de Imigrări şi cu cei care conduc comunităţile locale să se implice mai 

activ. 

 

https://cursdeguvernare.ro/4-000-de-angajatori-verificati-amenzi-de-peste-4-ml-lei-pentru-munca-nedeclarata-de-la-inceputul-starii-de-urgenta.html
https://cursdeguvernare.ro/4-000-de-angajatori-verificati-amenzi-de-peste-4-ml-lei-pentru-munca-nedeclarata-de-la-inceputul-starii-de-urgenta.html
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Nu mi-a fost jenă să ofer exemplul personal de implicare pentru cazul a câtorva 

cetăţeni srilankezi care îşi pierduseră locul de muncă, dar adevărul este că am găsit 

soluţii de sistem. 

Top of Form 

Bottom of Form 

Prin două exemple concrete, la Cluj şi la Vrancea, am pus la punct o procedură 

care a dus la identificarea în 48 de ore de către instituţiile responsabile a locurilor 

de muncă noi pentru cei care le pierduseră anterior”, a mai spus ministrul Muncii. 

Plenul Senatului dezbate marţi moţiunea simplă iniţiată de social-democraţi 

împotriva ministrului Muncii, Violeta Alexandru, intitulată “Opriţi-o pe ‘Doamna 

în negru’ de la Ministerul Şomajului şi Prăbuşirii Sociale”. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Procedura pentru cei 2.500 lei acordați firmelor care angajează tineri și 

vârstnici, în Monitorul Oficial 

Ordonanța de Urgență 92/2020, publicată în Monitorul Oficial la finalul lunii 

mai, prevedea, printre altele, acordarea unei sume de 2.500 lei pentru firmele care 

angajează vârstnici și tineri. Între timp, a fost publicată și procedura împreună cu 

documentele ce trebuie completate de angajatori. Mai întâi reamintim despre ce 

este vorba, apoi descriem prevederile procedurii. 

 

Cele două componente ale acelei OUG (în legătură cu acest ordin): 

1. Angajatorii care încadrează în muncă, până la 31 decembrie, pe perioadă 

nedeterminată, cu normă întreagă, persoane în vârstă de peste 50 de ani ale căror 

raporturi de muncă au încetat din motive neimputabile lor, în perioada stării de 

urgență sau a stării de alertă, înregistrați ca șomeri în evidența agențiilor pentru 

ocuparea forței de muncă județene, respectiv a municipiului București, primesc 

lunar, pe o perioadă de 12 luni, pentru fiecare persoană angajată din această 

categorie, 50% din salariul angajatului, dar nu mai mult de 2.500 lei. 

https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24025130-munca-somaj-tehnic-salariu-stat-iunie-ordonanta.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24025130-munca-somaj-tehnic-salariu-stat-iunie-ordonanta.htm
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2. Angajatorii care încadrează în muncă, dar nu mai târziu de data de 31 decembrie 

2020, pe perioadă nedeterminată, cu normă întreagă, persoane cu vârsta cuprinsă 

între 16 și 29 de ani înregistrați ca șomeri în evidența agențiilor pentru ocuparea 

forței de muncă județene, respectiv a municipiului București primesc lunar, pe o 

perioadă de 12 luni, pentru fiecare persoană angajată din această categorie, 50% 

din salariul angajatului, dar nu mai mult de 2.500 lei. 

 

ATENȚIE: Angajatorii care vor opta pentru sprijin în vederea încadrării în muncă 

din categoriile mai sus-menționate vor fi obligați să mențină raporturile de muncă 

pentru o perioadă de încă 12 luni de la împlinirea celor 12 luni pentru care se 

asigură sprijin. 

Angajatorii care încetează raporturile de muncă ale salariaților, anterior perioadelor 

pentru care sunt obligaţi să le mențină, vor restitui agențiilor pentru ocuparea forței 

de muncă, în totalitate, sumele încasate pentru fiecare persoană pentru care a 

încetat raportul de muncă, plus dobânda de referinţă a Băncii Naţionale a României 

în vigoare la data încetării raporturilor de muncă. 

Procedura pentru a beneficia 

 

Angajatorii trebuie să încheie cu agenția pentru ocuparea forței de muncă 

județeană, în raza căreia își au sediul social, o convenție (documentul respectiv este 

în prima anexă a ordinului președintelui ANOFM despre care scriem acum). 

Pentru ca această convenție să fie încheiată și depusă online, trebuie să fie însoțită 

de următoarele documente: 

• declarație pe propria răspundere (face parte tot din Ordin – Anexa 3) – e legată de 

faptul că trebuie spus că nu e institutie publică sau că nu e vorba de faliment, 

dizolvare, lichidare, sau are activitatea suspendată din alte motive decât cele 

generate de COVID-19 

• actul de identitate în copie 
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• actul în baza căruia au fost încadrați în muncă, în copie. 

 

 

Dacă documentele nu sunt lizibile sau angajatorul nu le-a trimis pe toate, AJOFM 

va solicita angajatorului redepunerea acestora în 5 zile de la data primirii socilitării. 

 

Sumele se acordă lunar, chiar și în perioada concediului de odihnă. 

 

Angajatorii trebuie să depună, până la data de 25 a lunii următoare lunii pentru care 

solicită această sumă, prin mijloace electronice, un tabel (precum cel care face 

parte din Ordinul ANOFM – Anexa 4) care va fi însoțit de pontaj și statul de plată 

pentru luna respectivă, extras, în copie certificată de către angajator. 

 

Dacă documentele nu sunt lizibile sau angajatorul nu le-a transmis pe toate, 

AJOFM va solicita redepunerea acestora în termen de 5 zile. 

 

Sumele se acordă din bugetul pentru șomaj în 15 zile de la data de 1 a lunii 

următoare expirării termenului de depunere a documentelor necesare pentru 

verificarea și acordarea acestor sume. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Leul a crescut la 4,8377 unitati pentru un euro 

Banca Nationala a Romaniei (BNR) a anuntat, marti, un curs de referinta de 4,8377 

lei pentru un euro, in scadere cu 0,03% fata de nivelul 4,8393 lei pentru un euro 

atins vineri. Dolarul a crescut cu 0,56%, la 4,2935 lei pe unitate. 

 

Vineri, Banca Nationala a Romaniei (BNR) a anuntat un curs de referinta de 

4,8393 lei pentru un euro, in crestere cu 0,01% fata de nivelul 4,8387 lei pentru un 

euro atins joi. Dolarul a scazut cu 1,18%, la 4,2695 lei pe unitate. 

 

Maximul istoric inregistrat de euro in raport cu leul, de 4,8448 lei/euro, a fost atins 

pe 17 martie 2020. Cursul mediu al BNR pentru euro aferent lunii mai 2020 a fost 

https://ziare.com/bnr/
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de 4,8365 lei pe unitate. 

 

 

Dolarul american, cotat indirect in piata romaneasca prin raportare la paritatea 

euro/dolar, a crescut marti cu 0,56%, de la nivelul de 4,2695 lei pe unitate la 

4,2935 lei pe unitate. 

 

Pe 23 martie 2020, dolarul a atins un maxim istoric, de 4,5316 lei/dolar. 

 

Lira sterlina a avansat marti cu 0,61%, la 5,4253 lei pe unitate, de la nivelul de 

5,3923 lei pe unitate consemnat vineri. 

 

Francul elvetian a crescut cu 0,94%, la 4,5008 lei pe unitate, de la nivelul atins 

vineri, de 4,4587 lei pe unitate. 

 

Aurul a fost cotat la 235,8418 lei pentru un gram, in urcare fata de pretul inregistrat 

vineri, de 234,5040 lei. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Premierul Orban - vizită de lucru în judeţele Brăila şi Galaţi 

Premierul Ludovic Orban efectuează, miercuri, o vizită de lucru în judeţele Brăila 

şi Galaţi, împreună cu ministrul Economiei, Virgil Popescu, şi cu ministrul 

Transportului, Lucian Bode. 

 

Potrivit agendei transmise de Guvern, şeful Executivului va vizita Şantierul Naval 

Brăila, precum şi şantierul lucrărilor de construcţie a Podului de peste Dunăre, la 

Brăila, unde va fi informat despre stadiul lucrărilor, al realizării drumului expres 

Brăila-Galaţi şi al variantei ocolitoare a municipiului Galaţi. 

 

Şeful Executivului se va deplasa, apoi, la Combinatul Siderurgic Liberty Galaţi, 

unde va avea o întâlnire cu conducerea Combinatului şi va asista la ceremonia de 

semnare a Memorandumului de colaborare între Liberty S.A. Galaţi şi Romgaz 
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SA. 

 

 

De asemenea, prim-ministrul va fi prezent şi la inaugurarea Sucursalei Galaţi a 

Băncii Române de Credite şi Investiţii. 

 

Sursa citată menţionează că premierul are programată şi o întâlnire cu 

Înaltpreasfinţitul Părinte Casian, Arhiepiscopul Episcopiei Dunării de Jos. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ministrul mediului anunţă că industria lemnului va primi un sprijin de 200 

milioane euro din fonduri europene; firmele mici de exploatări forestiere vor 

primi granturi de câte 200.000 de euro 

Ministrul mediului, apelor şi pădurilor, Costel Alexe, a anunţat marţi că firmele 

mici de exploatări forestiere vor primi un spriin financiar de circa 200 milioane 

euro, iar sumele se vor acorda în granturi de câte 200.000 de euro. 

Ministrul mediului, apelor şi pădurilor, Costel Alexe, a participat marţi la 

Dezbaterea privind identificarea, dezvoltarea şi implementarea unor mecanisme 

financiare de susţinere pentru industria lemnului, în viitorul exerciţiu financiar 

2021-2027, la  Universitatea Transilvania din Braşov. 

„Ne aflăm într-un moment definitoriu pentru viitorul silviculturii româneşti. În 

această perioadă, România stabileşte, împreună cu partenerii europeni, structura 

investiţiilor din fonduri europene în viitoarea perioadă financiară. În perioada care 

tocmai se încheie, fondurile destinate sectorului silvic nu au fost suficiente. Ne-am 

propus să schimbăm asta”, a spus ministrul Costel Alexe. 

În ceea ce priveşte exerciţiul financiar 2021-2027, ministrul a arătat că pe lângă 

sprijinul acordat în cadrul PAC (Politica Agricolă Comună) prin FEADR, se 

doreşte, suplimentar, accesarea unor fonduri europene. 

”În acest sens, s-au purtat discuţii cu Ministerul Fondurilor Europene şi s-a obţinut 

acordul de principiu, astfel: circa 200 milioane euro, sprjin financiar pentru firmele 
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mici de exploatări forestiere. Sumele se vor acorda în granturi de câte 200.000 de 

euro.  

Pentru derularea cu uşurinţă a finanţării se va desemna Administraţia Fondului 

pentru Mediu ca Organism de Implementare; se vor căuta soluţii şi se vor aloca 

sume şi pentru sectorul de prelucrare primară a lemnului, silvoturism, 

infrastructură forestieră”, arată ministrul. 

În ceea ce priveşte finanţarea prin FEADR, domeniul pădurilor şi al sectoarelor 

economice bazate pe resursa de lemn  au un rol  central  în strategiile  europene  

privind: combaterea schimbărilor  climatice -  bilanţul  GES  pe  segmentul  

LULUCF; conservarea biodiversităţii şi  asigurarea stabilităţii  ecosistemelor  

forestiere; dezvoltarea bioeconomiei  bazată  pe  resursa  de  lemn,  cu  potenţial  

major  de susţinere  a dezvoltării  pentru  zona rurală; producerea de energie 

regenerabilă pe bază de biomasă din lemn. 

”În acest context, considerăm  oportun ca  domeniul  pădurilor  să beneficieze  de  

o  alocare  financiară  de minim 50%  din fondurile  alocate în cadrul  Planului  

Naţional  Strategic (PNS)  pentru  măsuri  de mediu  şi  climă  şi  de minim 30%  

din fondurile  de investiţii  alocate  prin FEADR”, a adăugat oficialul. 

În urma analizării prevederilor draft-ului Regulamentului UE, care vizează 

sprijinul acordat prin intermediul Politicii Agricole Comune în perioada 2021-

2027, au fost identificate mai multe oportunităţi privind finanţarea sectorului 

forestier, prin intermediul fondurilor FEADR. 

Între măsurile care pot fi finanţate prin PNS sunt următoarele: Măsura de primă 

împădurire – (continuarea Submăsurii 8.1 – sprijin pentru împădurire/crearea de 

suprafeţe împădurite) având ca scop realizarea de perdele forestiere şi împădurirea 

terenurilor agricole;  Măsura de silvomediu (continuarea Submasurii 15.1 – plăţi 

pentru angajamentele în materie de silvomediu şi climă). În cadrul acestei Măsuri 

se propune un nou Pachet – Măsura de „înverzire” sau silvopastorala, astfel încât, 

pajiştile (păşuni, fâneţe) să beneficieze de sprijinul pe suprafaţa agricolă chiar dacă 

există un anumit procent de vegetaţie forestieră. Menţinerea plăţilor prin APIA, cu 

eventuale modificări necesare ale unor definiţii/caracteristici, astfel încât să fie 

eligibilă şi suprafaţa cu vegetaţie forestieră cu consistenţă sub 0.4. 
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Alte domenii în care se pot face investiţii sunt: accesibilizarea fondului forestier 

(continuarea Submăsurii 4.3 – sprijin pentru investiţii în infrastructură, legate de 

dezvoltarea, modernizarea şi adaptarea sectoarelor agricol şi forestier), ”o măsură 

care a funcţionat foarte bine şi este bine să fie menţinută în perioada următoare”, 

acordarea de compensaţii pentru terenurile forestiere incluse în Situri Natura 2000; 

sprijin pentru pădurile care se confruntă cu constrângeri naturale, respectiv 

acordarea de plăţi compensatorii pentru zone forestiere care se confruntă cu 

constrângeri naturale semnificative (plata pe suprafaţă). 

Alte oportunităţi privind finanţarea sectorului forestier sunt: investiţii în tehnoligii 

de exploatare prietenoase cu mediul şi refacerea arboretelor afectate de 

calamităţi/creşterea stabilităţii arboretelor – finanţarea execuţiei lucrărilor de 

îngrijire, în astfel de situaţii, în contextul schimbărilor climatice. 

„Aşadar, vrem să păstrăm şi să îmbunătăţim măsurile de succes pe care le-am avut 

până acum, dar şi să dezvoltăm măsuri noi”, a încheiat ministrul mediului, apelor şi 

pădurilor, Costel Alexe. 

(Sursa: news.ro) 

 

 PNL și USR atacă la CCR legea privind cumpărarea de terenuri agricole: 

„E o lege cu dedicație”. Reacția PSD 

PNL şi USR au sesizat Curtea Constituțională în privinţa proiectului de lege 

privind cumpărarea şi vânzarea de terenuri agricole. Anunțul a fost făcut de liderul 

deputaţilor liberali, Florin Roman. 

„PNL a depus astăzi sesizări la Curtea Constituţională, împreună cu colegii de la 

USR, pe proiectul de lege privind vânzarea şi cumpărarea de terenuri agricole. 

Poziţia PNL este că această lege este o lege cu dedicaţie specială pentru baronii 

PSD, marii latifundiari din zona de Sud a României. Adevărul este că PSD vrea să 

vândă activele performante ale statului la bucată. Şi organele care se ocupă de 

cercetare penală să stea cu ochii în următoarea perioadă pe Horticola Bucureşti”, 

a spus Roman. 
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Proiectul adoptat săptămâna trecută în Parlament prevede o serie de restricții 

pentru cumpărarea terenurilor agricole. Astfel, primii care vor putea cumpăra un 

teren agricol scos la vânzare sunt chiar rudele vânzatorului, dar dacă nu vor 

acestea, atunci cei care au terenuri învecinate cu terenul scos la vânzare sau 

arendașii care lucrează pe terenul respectiv. 

„Scopul acestei legi este de a opri specula cu terenuri agricole și, bineînțeles, de a 

opri tranzacționarea terenurilor către străini. În România se discută de câțiva ani, 

România și-a vândut terenurile către străini. Eu nu înțeleg cum PNL poate să 

conteste această lege la CCR”, a spus la Digi24 Alexandru Stănescu, deputat 

PSD de Olt și președintele Comisiei de Agricultură din Camera Deputaților. 

„Cei de la PNL și USR au formulat această sesizare de neconstituționalitate 

împotriva legii care impune o serie de interdicții pentru cetățenii străini care doresc 

să cumpere terenuri în România. Oare cei de la PNL și USR își doresc ca străinii să 

ne cumpere terenurile?”, a mai spus el. 

 (Sursa: Digi 24) 

 

 EXCLUSIV Statul român va plăti peste un miliard de euro despăgubiri în 

doar două dosare, în loc de 300 de milioane, dacă Parlamentul respinge 

miercuri ordonanța care amână până anul viitor noul mod de calcul, stabilit 

printr-o lege inițiată de UDMR 

Ordonanța de urgență prin care Guvernul Orban a amânat până anul viitor 

aplicarea grilelor notariale actualizate atunci când se calculează despăgubirile în 

cazul terenurilor și imobilelor confiscate de comuniști, lăsând astfel în vigoare 

grila notarială din 2013, este pe cale de a fi respinsă în regim de urgență de 

Parlament. Dacă OUG-ul va fi respins,  se vor aplica în continuare prevederile legii 

inițiate de UDMR, care a intrat în vigoare în luna martie. 

Prin aplicarea grilei notariale actualizate valoarea despăgubirilor care ar urma să 

fie plătite de ANRP crește semnificativ. Astfel, în Capitală, în doar două dosare de 

despăgubire în care este vizată o suprafeță de teren de 135 ha în intravilanul 
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Municipiului București, sumele pe care trebuie să le plătească statul român foștilor 

proprietari cresc de la 300 de milioane de euro la peste 1 miliard de euro. 

Comisia juridică a Camerei Deputaților a respins marți ordonanța guvernului 

Orban care amâna până anul viitor aplicarea grilelor actualizate, urmând ca actul 

normativ să fie înscris pe ordinea de zi a plenului de miercuri pentru dezbatere și 

vot final. Camera este for decizional în acest caz, după ce Senatul a respins 

ordonanța săptămâna trecută. 

Practic, este vorba despre OUG 72/2020, care prevede suspendarea până la 1 

martie 2021 a intrării în vigoare a prevederii alineatului 6 din articolul 21 al legii 

165/2013 privind restituirea imobilelor preluate în mod abuziv în perioada 

regimului comunist în România. 

Ce prevede art. 21 alin. 6 din legea 165/2013: 

 (6) Evaluarea imobilului care face obiectul deciziei se face prin utilizarea 

grilei notariale valabile la data emiterii deciziei de către Comisia Națională 

și se exprimă în puncte. Un punct are valoarea de un leu. 

Ce prevede OUG 72/2020: 

 Articolul 1 

 Aplicarea prevederilor  21 alin. (6)din Legea nr. 165/2013 privind 

măsurile pentru finalizarea procesului de restituire, în natură sau prin 

echivalent, a imobilelor preluate în mod abuziv în perioada regimului 

comunist în România, publicată în Monitorul Oficial al României, 

Partea I, nr. 278 din 17 mai 2013, cu modificările și completările 

ulterioare, se suspendă de la data intrării în vigoare a prezentei 

ordonanțe de urgență până la data de 1 martie 2021. 

 Articolul 2 

 Pe perioada suspendării prevăzute la art. 1, evaluarea imobilelor 

pentru care se acordă despăgubiri se face prin aplicarea grilei 

notariale valabile la data intrării în vigoare a Legii nr. 165/2013, în 

considerarea caracteristicilor tehnice ale imobilului și a categoriei de 

http://legislatie.just.ro/Public/DetaliiDocumentAfis/223613
http://legislatie.just.ro/Public/DetaliiDocument/225891
http://legislatie.just.ro/Public/DetaliiDocumentAfis/223613
http://legislatie.just.ro/Public/DetaliiDocumentAfis/223613
http://legislatie.just.ro/Public/DetaliiDocumentAfis/223613
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folosință la data preluării acestuia, și se exprimă în puncte. Un punct 

are valoarea de un leu. 

 

 Articolul 3 

 În situația în care grila notarială prevede valori doar pentru 

terenurile din categoria „curți-construcții“, iar terenul preluat în 

mod abuziv de stat avea o altă categorie de folosință, valoarea 

despăgubirilor se stabilește prin aplicarea unei reduceri de 50% din 

valoarea pentru terenurile „curți-construcții“. 

 Articolul 4 

 În situația în care grilele notariale sunt elaborate în moneda 

națională a României, leul, valoarea imobilelor pentru care se acordă 

despăgubiri se actualizează cu indicele de creștere a prețurilor de 

consum pentru perioada mai 2013 – data aprobării emiterii deciziei 

de către Comisia Națională pentru Compensarea Imobilelor 

Traseul ordonanței de urgență în Parlament 

Pe 14 mai, Guvernul Orban a adoptat OUG 72/2020 prin care a amânat cu un an, 

până pe 1 martie 2021, a evaluării terenurilor și imobilelor confiscate de comuniști 

potrivit grilei notariale la zi. 

Invocând ”impactul financiar negativ” asupra bugetului de stat, mai ales în 

contextul crizei cauzate de pandemia de coronavirus, guvernul a decis prin OUG 

72 păstrarea, vreme de încă un an, a vechii grile din 2013 pentru evaluarea, în 

vederea despăgubirii foștilor proprietari, a imobilelor și terenurilor confiscate de 

comuniști. 

Ordonanța de urgență a fost publicată în Monitorul oficial pe data de 19 mai, a 

doua zi după ce legea inițiată de UDMR a intrat în vigoare, cu o zi înainte fiind 

înregistrată la Senat pentru dezbatere. 

(Sursa: g4meduia.ro) 
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 Liberalizarea preţurilor la gaze naturale de la 1 iulie, în dezbatere la 

Forumul Energiei Online 

Liberalizarea preţurilor la gaze naturale de la 1 iulie, strategia de investiţii a 

companiilor de stat din energie, modificările Legii energiei electrice şi a gazelor 

naturale sunt printre subiectele analizate miercuri în cadrul Forumului Energiei 

Online. 

 

Dezbaterile vor viza şi securitatea alimentării cu energie a României, Green Deal - 

pilonul esenţial al strategiei de redresare a UE după pandemia COVID 19, 

consecinţele reducerii consumului de energie în perioada pandemiei, plafonarea 

preţului la utilităţi în acest an, listarea Hidroelectrica şi preţurile la energie în 

România comparativ cu alte state din UE, etc. 

 

Printre speakerii prezenţi la aceste dezbateri se numără: Niculae Havrileţ - secretar 

de stat în Ministerul Economiei, Energiei şi Mediului de Afaceri, Iulian Octavian 

Stana - secretar de stat, Ministerul Mediului, Apelor şi Pădurilor, Siegfried 

Mureşan - Raportor în Parlamentul European pentru Green Deal, Petrică-Lucian 

Rusu - secretar de stat Secretariatul General al Guvernul României, Zoltan Nagy-

Bege - vicepreşedinte al Autorităţii Naţionale de Reglementare în domeniul 

Energiei, Bogdan Chiriţoiu - preşedintele Consiliul Concurenţei, Bogdan Badea - 

preşedintele Directoratului Hidroelectrica, Adrian Tănase - director general Bursa 

de Valori Bucureşti, etc. 

 

Evenimentul, organizat de platforma Financialintelligence.ro, se adresează 

reprezentanţilor din sectorul energiei, dar şi din alte sectoare conexe. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Tot mai mulți români au restanțe la bănci 
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Sub presiunea crizei sanitare, tot mai mulți români au restanțe la bănci. Numărul 

acestora a crescut cu 9 la sută în aprilie față de începutul anului.  

Și nu i-am pus la socoteală pe cei peste 300 de mii de români care și-au amânat 

plata ratelor până la sfârșitul anului. Momentul adevărului va fi în 2021 când, vor 

fi cu aproape 50 la sută mai mulți restanțieri, după cum estimează specialiștii. 

Dacă în ianuarie erau aproape 160 de mii de români cu restanțe la bănci mai mari 

de 30 de zile, in aprilie numărul lor a crescut la 174.000. Este o creștere cu 9 la 

sută. 

Și nu i-am pus la socoteală pe cei 317 mii de români care au apelat la perioada de 

grație bancară până la sfârșitul anului, după ce fie au rămas fără job, fie au intrat în 

șomaj tehnic, fie li s-au redus veniturile din pricina crizei generate de pandemia de 

coronavirus. 

Analiștii spun că numărul restanțierilor ar putea exploda cu 50 la suta în primul 

trimiestrul al anului viitor, după ce se încheie perioada de grație. 

Potrivit estimărilor, la începutul anului viitor, am putea avea 260 de mii de 

restanțieri din totalul celor 1.300.000 de români care au credite la bănci. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Arafat spune că ar fi nevoie ca industrii strategice, precum cea de 

echipamente medicale sau medicamente, să fie subvenţionate de stat, pentru a 

se reduce dependenţa de o singură piaţă 

Secretarul de stat din Ministerul de Interne Raed Arafat apreciază că ar fi nevoie de 

măsuri precum subvenţionarea de către state a unor industrii strategice, precum cea 

de echipamente medicale sau medicamente, el afirmând că trebuie redusă 

dependenţa de o singură piaţă în ceea ce priveşte produse de acest fel. 

Raed Arafat a identificat mai multe greşeli care s-au făcut, la nivel global, în ceea 

ce priveşte gestionarea pandemiei generate de virusul SARS-Cov-2, prima dintre 

acestea fiind, în opinia medicului, faptul că multe ţări au tratat apariţia virusului ca 

pe o problemă locală, a Chinei.  
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Secretarul de stat din MAI a precizat, marţi seară, la Antena 3, că "cea mai serioasă 

problemă globală este subestimarea şi această negare că eu nu păţesc nimic”. El a 

apreciat că o altă problemă la nivel global o reprezintă lipsa de pregătire pentru o 

pandemie, dar şi că s-a greşit în ceea ce priveşte "dependenţa mondială din anumite 

surse” în ceea ce priveşte furnizarea de echipamente medicale. 

Nu în ultimul rând, Arafat a susţinut că o soluţie pentru reducerea dependenţei de 

piaţa asiatică ar fi subvenţionarea industriei de medicamente şi echipamente 

medicale. 

"Industria nu foarte repede s-a adaptat ca să fabrice echipamente de protecţie. Aici 

cred că va fi o lecţie foarte importantă, pentru că indiferent care este situaţia la 

nivel european, la nivel mondial, trebuie să ne trezim pentru că nu putem să ne 

bazăm pe o singură zonă, fără să vorbim de politică sau altele. Trebuie să avem 

resurse mai multe. Poate că o anumită industrie trebuie subvenţionată de stat. 

Faptul că noi am zis că statul nu poate subvenţiona nimic a făcut ca o parte din 

industriile critice să se mute şi poate că aceste industrii trebuie să poată să revină, 

dar cu o anumită subvenţie pentru industriile strategice precum industria 

echipamentelor de protecţie şi a materialelor, medicamentelor, precursorilor pentru 

medicamente pentru că şi asta era o problemă”, a afirmat Arafat. 

El a spus, de asemenea, că Uniunea Europeană "nu a luat măsuri coordonate” la 

începutul pandemiei.  

"Ce nu s-a înţeles că fiecare ţară putea să aibă un impact asupra întregului şi nu 

numai asupra ei pentru că vorbim de un virus care nu ştie graniţe. Când tu în ţară 

iei o decizie de a nu lua măsuri de protecţie, măsuri de limitare, tu automat afectezi 

ţările vecine şi devii un risc pentru ei. Deci aici poate în viitor vom reuşi totuşi 

când avem astfel de situaţii să le identificăm de la început şi să luăm măsuri cât 

mai rapide, lăsând interesele naţionale şi uitându-ne la interesul nostru cu toţii 

împreună”, a adăugat şeful Departamentului pentru Situaţii de Urgenţă. 

(Sursa: news.ro) 
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 Forumul Judecatorilor cere Guvernului si Parlamentului masuri legislative 

imediate pentru a demara concursul de admitere in magistratura: E o situatie 

fara precedent 

Forumul Judecatorilor din Romania solicita Guvernului si Parlamentului sa 

gaseasca rapid solutii pentru modificari legislative imediate necesare desfasurarii 

concursurilor de admitere in magistratura, examenelor de absolvire a Institutului 

National al Magistraturii si examenelor de capacitate, invocand faptul ca o decizie 

a CCR a stabilit ca Statutul judecatorilor si procurorilor nu prevede "aspecte 

esentiale privind concursul pentru admiterea in magistratura, cum sunt etapele si 

probele de concurs, modalitatea de stabilire a rezultatelor si posibilitatea de 

contestare a fiecarei probe". 

 

Conform reprezentantilor magistratilor, modificarea intempestiva a "legilor 

justitiei", fara a tine seama de reguli constitutionale minimale vizand statutul 

judecatorilor si al procurorilor, isi dovedeste si cu aceasta ocazie lacunele majore, 

fapt care determina o situatie fara precedent in magistratura din Romania. 

 

"Prin Decizia nr.121/2020, Curtea Constitutionala a statuat ca Legea organica 

nr.303/2004 privind statutul judecatorilor si procurorilor nu prevede aspecte 

esentiale privind concursul pentru admiterea in magistratura, cum sunt etapele si 

probele de concurs, modalitatea de stabilire a rezultatelor si posibilitatea de 

contestare a fiecarei probe, fapt care contravine dispozitiilor art.73 alin.(3) lit.l) 

din Constitutie, potrivit carora organizarea si functionarea Consiliului Superior al 

Magistraturii si organizarea instantelor judecatoresti se reglementeaza prin lege 

organica. 

 

De asemenea, posibilitatea Consiliului Superior al Magistraturii de a adopta, prin 

regulamentul privind organizarea si desfasurarea concursului de admitere in 

magistratura, aspecte esentiale care tin de ocuparea posturilor de judecator 

sau procuror, determina o stare de incertitudine juridica:  

 

 

https://ziare.com/ccr/
https://ziare.com/stiri/procuror/
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"Delegarea atributiei de a stabili aceste norme Consiliului Superior al 

Magistraturii, prin emiterea unor acte cu caracter administrativ ce au caracter 

infralegal, determina o stare de incertitudine juridica, acest gen de acte avand, de 

obicei, un grad sporit de schimbari succesive in timp", fiind incalcate dispozitiile 

art.1 alin.(5) din Constitutie, in componenta sa referitoare la previzibilitatea legii", 

sustin magistratii. 

 

Ei subliniaza ca, potrivit CCR, "pentru inlaturarea viciului de neconstitutionalitate, 

aspectele esentiale privind organizarea si desfasurarea concursului pentru ocuparea 

posturilor de judecator si procuror - cum sunt regulile generale privind constituirea 

comisiilor de concurs, tipul etapelor si probelor de concurs, modalitatea de stabilire 

a rezultatelor si posibilitatea de contestare a fiecarei probe - trebuie sa fie 

reglementate prin lege organica, urmand ca regulile specifice acestor proceduri sa 

fie explicitate si detaliate prin regulament al Consiliului Superior al Magistraturii". 

 

Pentru respectarea prevederilor constitutionale, "legiuitorul trebuie sa completeze 

dispozitiile Legii nr.303/2004 nu numai cu aspectele esentiale ale concursului de 

admitere in magistratura organizat potrivit art.33 din lege, ci si cu aspectele 

esentiale ce tin de ocuparea posturilor de judecator sau procuror prin celelalte 

modalitati de admitere in magistratura". 

 

Si in "cazul concursului pentru admiterea la Institutul National al Magistraturii, al 

examenului de absolvire a Institutului National al Magistraturii si al examenului de 

capacitate al judecatorilor stagiari si al procurorilor stagiari, legea trebuie sa 

prevada aspectele esentiale, cum sunt, spre exemplu, conditiile de participare, 

regulile generale privind constituirea comisiilor de concurs, tipul etapelor si 

probelor de concurs, modalitatea de stabilire a rezultatelor si posibilitatea de 

contestare a fiecarei probe. Totodata, Legea nr.303/2004 trebuie sa prevada si 

aspectele esentiale ale ocuparii posturilor de magistrat-asistent de la Inalta Curte de 

Casatie si Justitie si de la Curtea Constitutionala". 
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Solutia pronuntata de Curtea Constitutionala nu este deloc surprinzatoare, in 

jurisprudenta sa, aceasta stabilind constant ca "statutul juridic al unei categorii de 

personal este reprezentat de dispozitiile de lege referitoare la incheierea, 

executarea, modificarea, suspendarea si incetarea raportului juridic de munca in 

care se afla respectiva categorie", afirma reprezentantii Forumului,. 

 

De altfel, Asociatia Forumul Judecatorilor din Romania a adus la cunostinta 

publicului de numeroase ori acest fapt, incepand cu observatiile publicate in luna 

decembrie 2017, imediat dupa adoptarea modificarilor aduse "legilor justitiei" 

lucrate in "comisia Iordache", cu referire la neconstitutionalitatea legislatiei 

referitoare la desfasurarea concursurilor de admitere in magistratura, examenului 

de absolvire a Institutului National al Magistraturii si examenului de capacitate, 

continuand cu diverse cereri catre entitatile relevante pentru sesizarea Curtii 

Constitutionale, memorii "amicus curiae" trimise Curtii Constitutionale, cereri 

catre Presedintele Romaniei in scopul trimiterii legilor spre reexaminare 

Parlamentului etc. 

 

"Modificarea intempestiva a legilor justitiei, fara a tine seama de reguli 

constitutionale minimale vizand statutul judecatorilor si al procurorilor, isi 

dovedeste si cu aceasta ocazie lacunele majore, fapt care determina o situatie fara 

precedent in magistratura din Romania: blocarea sine die a concursurilor de 

admitere in magistratura, examenului de absolvire a Institutului National al 

Magistraturii si examenului de capacitate, prin urmare, prin ricoseu, afectarea 

majora a intregului sistem judiciar, la acest moment existand sute de posturi 

vacante in instante si parchete. 

 

In atare conditii, Forumul Judecatorilor din Romania solicita Guvernului si 

Parlamentului Romaniei sa gaseasca rapid solutii pentru modificari legislative 

imediate necesare desfasurarii acestor concursuri, organizarea defectuoasa a 

justitiei putand avea consecinte nefaste cu privire la functionarea statului roman si 

parcursul european al acestuia", conchide asociatia de magistrati. 

(Sursa: ziare.com) 

 

https://ziare.com/stiri/magistrati/
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 CCR discută sesizarea asupra proiectului de lege privind protecţia 

consumatorilor împotriva dobânzilor excesive 

Curtea Constituţională a României (CCR) discută, miercuri, sesizarea asupra 

proiectului de lege privind protecţia consumatorilor împotriva dobânzilor excesive. 

 

Sesizarea a fost formulată şi transmisă Curţii Constituţionale de către grupul 

parlamentar al Partidului Naţional Liberal. 

 

Pe 6 mai, plenul Camerei Deputaţilor a dat vot favorabil proiectului de lege privind 

protecţia consumatorilor împotriva dobânzilor excesive, în scopul menţinerii 

echilibrului contractual şi al asigurării integrităţii pieţei financiar-bancare interne. 

 

Deputaţii au adoptat un amendament respins iniţial de comisiile de specialitate, 

potrivit căruia, "prin excepţie de la prevederile art.5, în cazul creditelor de consum 

în valoare maximă de 15.000 de lei, suma totală de rambursat de către consumator 

nu poate depăşi dublul sumei împrumutate. Articolul 5 prevede că "dobânda anuală 

efectivă în cazul creditelor de consum nu poate depăşi cu mai mult de 15 puncte 

procentuale dobânda de referinţă practicată de BNR". 

 

Au votat pentru amendamentul iniţiat de deputatul minorităţilor naţionale Iulius 

Marian Firczak 177 de deputaţi, 80 au fost împotrivă şi cinci s-au abţinut. 

 

Potrivit unui alt amendament, creditor financiar este o instituţie de credit autorizată 

de Banca Naţională a României, o sucursală din România a unei instituţii de credit 

străine, o instituţie financiară nebancară sau o entitate care desfăşoară activitatea de 

recuperare creanţe. 

 

Un articol modificat de deputaţi prevede că "dobânda anuală efectivă la creditele 

imobiliare nu poate depăşi cu mai mult de două puncte procentuale dobânda de 

referinţă practicată de BNR pe piaţa financiar-bancară internă; în cazul în care 

creditorul financiar este o instituţie financiară nebancară, dobânda anuală efectivă 

la creditele imobiliare nu poate depăşi dublul dobânzii de referinţă practicată de 

BNR pe piaţa financiar-bancară internă''. 
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Un alt amendament prevede că dobânda anuală efectivă în cazul creditelor de 

consum nu poate depăşi cu mai mult de 15 puncte procentuale dobânda de referinţă 

practicată de BNR. 

 

Deputatul USR Cosette Chichirău a calificat proiectul de lege ca fiind populist şi 

neconstituţional. 

 

"În martie 2019, CCR a declarat, cu unanimitate de voturi, 'pachetul de legi Zamfir' 

neconstituţional. Acest proiect reia una dintre ideile din acest pachet - şi anume 

plafonarea dobânzilor. (...) Prin acest proiect, unii parlamentari îşi rezolvă 

problemele de familie sau cele de interes personal, de natură penală", a argumentat 

aceasta, cerând respingerea proiectului. 

 

Liderul deputaţilor PSD, Alfred Simonis, a subliniat că proiectul are ca obiectiv 

plafonarea dobânzilor în România, în condiţiile în care, pe alocuri, media dobânzii 

este de 4 ori mai mare faţă de media Uniunii Europene. ''Cred că e momentul ca 

românii să nu mai plătească cele mai mari dobânzi din Europa", a susţinut 

Simonis.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Primăria Capitalei începe miercuri testarea bucureștenilor selectați în 

programul ”Sunt imun la Covid” 

Primaria Capitalei începe miercuri, la Arena Națională, testarea celor 10.500 de 

bucureșteni selectați în programul ”Sunt imun la Covid”. Testul este unul rapid, iar 

scopul său este de a detecta dacă persoana respectivă are anticorpi împotriva 

virusului Sars- Cov2. Proiectul a stârnit controverse deoarece testele rapide nu sunt 

foarte exacte și nu este foarte clar cine a făcut eșantionarea. 

Spațiul de la Arena Națională este împărțit pe 6 secțiuni, corespunzătoare celor 6 

sectoare, fiecare având câte 5 puncte de testare care vor funcționa în două ture, 

zilnic între orele 8:00 – 20:00, de luni până duminică.  
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Un medic va recolta o picătură de sânge din deget, după o dezinfectare prealabilă, 

cu un ac steril de unică folosință, printr-o metodă similară celei de verificare a 

glicemiei la pacienții diabetici. Pe locul înțepăturii se va aplica un plasture steril. 

După 15 minute de la recoltarea sângelui, medicul va comunica rezultatul testării și 

beneficiarul testului va primi o adeverință scrisă și semnată. În cazul în care 

rezultatul este pozitiv, înseamnă că persoana a avut infecția cu SARS-Cov-2 și a 

dobândit imunitate. 

Vlad Mixich, expert în politici de sănătate, a scris recent pe pagina de Facebook că 

acest program de testare este "de-a dreptul o gogomănie”. 

”Toată comunitatea științifică știe că testele respective încă dau rateuri mari: un 

procent mare dintre cei testați vor fi eronat identificați ca pozitivi sau negativi. 

Tocmai de aceea în spate trebuie să existe o metodologie științifică care să 

pondereze aceste erori, iar eșantionul de oameni testați trebuie ales cu mare 

atenție". 

Vlad Mixich mai spune că Gabriela Firea a mințit atunci când a afirmat că 

"eșantionarea celor testați a fost făcută de specialiștii de la Institutul Național de 

Sănătate Publică”. 

”În acest timp, șeful specialiștilor de la Institutul Național de Sănătate Publică 

afirmă că "Nu există niciun eșantion calculat de INSP pentru Primăria Capitalei. 

Nu știu ce spune doamna primar Firea." (Dr. Adriana Pistol, declarație pentru 

Europa Liberă). M-aș fi bucurat ca Primăria București sau orice altă primărie din 

țară să deruleze campanii de testare. Dar acestea trebuie făcute cum trebuie, căci 

altfel se risipesc bani, timp, resurse umane și materiale prețioase și se profită cinic 

de speranțele oamenilor. Cele de mai sus sunt fapte obiective și ele există și vor 

exista indiferente la simpatiile sau antipatiile noastre. În rest, fiecare gândește și 

judecă cum poate, unii închid ochii și gura, iar alții nu", este concluzia lui Vlad 

Mixich. 

Inițial, Gabriela Firea a declarat că eșantionarea a fost făcută de INSP. 

După apariția în spațiul public a informațiilor privind eșantionarea, Gabriela Firea 

a revenit asupra declarațiilor. 
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” Deși este un proiect extrem de necesar, se găsesc voci, ca mai întotdeauna – care 

să ducă în derizoriu acest demers doar pentru că l-am inițiat noi. INSP a realizat o 

primă eșantionare pentru acest proiect, așa cum a recunoscut public doamna 

Adriana Pistol, șefa Comisiei naționale pentru managementul Covid-19 și 

directoare a Centrului Național de Supraveghere şi Control al Bolilor Transmisibile 

din cadrul INSP. Reamintesc faptul că proiectul se derulează în parteneriat cu 

primăriile de sector și cu Institutul Matei Balș, acesta din urmă fiind responsabil de 

latura științifică a testării. Acest Institut a colaborat și cu EPIET (Programul 

European de Training pentru Epidemiologie Intervențională) pentru stabilirea 

modalității de eșantionare și pentru analiza datelor. Este un program european care 

nu a fost contestat de nimeni până acum, cu criterii clare de eșantionare”, a declarat 

Gabriela Firea. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Investițiile nete în economie au crescut cu 5% în primul trimestru din 2020, 

față de aceeași perioadă a anului trecut. Cele mai mari creșteri, în construcții 

și industrie. 
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Potrivit Institutului național de statistică, în trimestrul I 2020, investiţiile nete 

realizate în economia naţională au însumat 18,4 miliarde de lei, iar cea mai mare 

parte a creșterii a mers către construcții (+20,3%) și achiziția de utilaje, inclusiv 

mijloace de transport (+8,8%). 

În aceeași perioadă au fost date în folosinţă 14.919 locuinţe, în creştere cu 2.205 de 

unități faţă de anul trecut. 65% dintre ele sunt în mediul urban. În profil teritorial, 

cele mai multe creșteri ale numărului de locuințe terminate s-au înregistrat în 

București-Ilfov, în Regiunea Centru și în Sud-Est. 

 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Premieră pentru șoferii din România. RCA doar cu inspecție de risc. 

Groupama, care a introdus sistemul, vrea să elimine frauda  

Din data de 5 iunie, toți șoferii care au avut o întrerupere a poliței RCA, de o zi, o 

săptămâna sau o lună, vor trebui să-și facă inspecția de risc pentru a obține o altă 

RCA de la Groupama Asigurări.  
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Chiar dacă o astfel de măsură poate duce la îndepărtarea clienților RCA din 

portofoliul Groupama, compania spune că este o metodă prin care se evită un tipar 

de fraudă. De la introducerea, în 2017, a posibilității ca asigurarea RCA să fie 

încheiată și pe alte perioade decât 6 luni sau un an, asigurătorii au susținut că 

fraudele comise prin înscenarea unor daune au crescut. Scopul măsurii luate de 

Groupama ar putea fi tocmai eliminarea din portofoliu a polițelor pe o lună sau 

două.  

Chiar cu riscul de a-și alunga o parte din clienți, Groupama Asigurări a introdus 

condiții noi pentru cei care vor să își încheie polițe RCA la această societate și nu 

au continuitate. Astfel, pentru cei care au avut pauză sau au uitat să își încheie 

RCA-ul la timp, Groupama a introdus din 5.06.2020 o cerință nouă: dacă există o 

întrerupere de continuitate, polița RCA se va încheia doar după inspecția de risc a 

mașinii, fotografierea mașinii de către un inspector de risc al asigurătorului, 

procedură utilizată până acum de întreaga piață doar în cazul încheierii poliței 

CASCO.  

Reprezentanții Groupama ne-au răspuns:  

"Obiectivul nostru în ceea ce privește noul flux în procesul de emitere RCA este de 

a evita pe cât posibil un tipar de fraudă, pe care îl întâlnim tot mai frecvent, 

respectiv mutarea de comun acord a datei accidentului rutier, ulterior datei 

încheierii unei unei polițe RCA, în cazurile ce implică vehicule neasigurate la data 

reală a evenimentului. Asemenea situații sunt greu de probat odată ce polița a fost 

emisă, însă efectuarea unei inspecții de risc poate asigura probatoriul necesar în 

acest context".  

Neîncheierea unei asigurări RCA pentru vehicul constituie contravenție, arată 

oficialii Groupama. Chiar dacă un autovehicul nu este folosit pentru o perioadă de 

timp, el poate cauza prejudicii terțelor persoane, așadar această obligație de 

asigurare este permanentă și continuă.  

Nu există prevederi legislative care să excludă posibilitatea efectuării unei inspecții 

de risc pentru autovehicul. Dar, în ultimul Raport Sectorial, Consiliul Concurenței 

recomandă modificarea legislației astfel încât o asemenea inspecție de risc să 

devină obligatorie: "la emiterea poliței RCA să devină obligatorie prezentarea 

autovehiculului asigurat, nu doar a documentației aferente acestuia".  
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Încă de anul trecut, Consiliul Concurenței spunea că practica încheierii unui 

contract RCA pe o lună a condus la scăderea gradului de acoperire RCA și la 

creșterea tarifelor. Explicația constă în faptul că tot mai puțini cetățeni plătesc 

polița, deci costul total al reparațiilor se împarte la mai puțini indivizi, iar fiecăruia 

îi este atribuită o sumă mai mare.  

Groupama: Efectuarea inspecției de risc nu reprezintă un refuz de preluare în 

asigurare RCA  

"Vom continua să emitem polițe RCA. In primul rând, această măsură a inspecției 

de risc va afecta un număr foarte mic de clienți, respectiv doar pe aceia care au 

discountinuitate în asigurarea RCA. In al doilea rând, politica Groupama Asigurări 

este de a genera profitabilitate pentru toate liniile de business din portofoliu, 

inclusiv RCA",menționează Groupama.  

Măsura inspecției de risc în cazul asiguraților cu discontinuitate are avantajul de a 

îmbunătăți randamentul liniei RCA prin reducerea nivelului de fraudă și nu prin 

creșterea prețului poliței, în scopul absorbției acestui fenomen. "Considerăm că 

este o măsură ce poate duce în timp la reducerea costului riscului și, implicit, la 

tarife mai mici față de cele actuale. In definitiv, măsura inspecției de risc nu 

reprezintă în nici un fel un refuz al preluării în asigurare, ci este o măsură de 

prevenție împotriva unor costuri ce astăzi sunt distribuite mutual asupra clienților 

onești", arată răspunsul oficial transmis de companie.  

În momentul de față, contractul RCA se poate încheia „pe o perioadă cuprinsă între 

o lună şi 12 luni, multiplu de o lună, în funcţie de opţiunea asiguratului', conform 

prevederilor Legii nr. 132/2017 privind asigurarea obligatorie de răspundere civilă 

auto. S-au săturat asigurătorii de polițele RCA pe o lună? 

 
(Sursa: economica.net) 

 

 INS: În primele 3 luni din acest an s-au dat în folosință circa 15.000 de 

locuințe 

Locuintele noastre sunt printre cele mai aglomerate din UE 
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În primele 3 luni din acest an au fost date în folosinţă aproape 15.000 de locuințe, 

mai multe cu 2.205 faţă de trimestrul I 2019, arată datele publicate miercuri de 

Institutul Național de Statistică. Creșterea numărului de locuinţe terminate a fost 

cea mai ridicată în Capitală și în județul Ilfov, (+1683 locuinţe), urmată de 

regiunea Centru (+658), Sud-Est (+392), Vest (+220) şi Nord-Vest (+22). Scăderi 

s-au înregistrat în următoarele regiuni de dezvoltare: Nord-Est (-475 locuinţe), 

Sud-Muntenia (-286) şi Sud-Vest Oltenia (-9). Fondul total de locuințe era la 

începutul acestui an de puțin peste 9 milioane de unități, arată INS, iar suprafța 

medie a unei locuințe era de 47,7 m.p., cu o medie în regiunea Vest de 51.2 m.p. și 

de sub 50 de m.p. în Oltenia. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Directorul TAROM a demisionat 

Ministerul Transporturilor, Infrastructurii și Comunicațiilor a informat marți că 

directorul general al companiei TAROM, George Barbu, și-a prezentat demisia. 

Demisia a fost înaintată în cadrul ședinței Consiliului de Administrație. 

Membrii Consiliului au luat act de demisia lui George Barbu și l-au mandatat pe 

Mihăiță Ursu să preia funcția de director general interimar, pentru o perioadă de 4 

luni. 

Mihăiță Ursu era membru în Consiliul de Administrație al TAROM. 

George Barbu a venit la conducerea TAROM în octombrie 2019. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Comisie: Raport de respingere pentru propunerea de consacrare a zilei de 

15 martie ca sărbătoare a comunităţii maghiare 

Comisia pentru drepturile omului, culte şi problemele minorităţilor naţionale din 

Camera Deputaţilor a dat, marţi, raport de respingere propunerii legislative privind 

consacrarea zilei de 15 martie ca sărbătoare a comunităţii maghiare din România, 

potrivit Agerpres. 
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Propunerea legislativă este pe ordinea de zi de miercuri a Camerei Deputaţilor - for 

decizional. 

 

Consiliul Legislativ a avizat favorabil iniţiativa, iar Comisia juridică, de disciplină 

şi imunităţi a dat aviz negativ. 

 

De asemenea, Guvernul, printr-un punct de vedere transmis la Parlament, nu 

susţine adoptarea iniţiativei legislative. 

 

Potrivit acesteia, în localităţile unde trăiesc persoane aparţinând comunităţii 

maghiare, autorităţile administraţiei publice locale şi judeţene, instituţiile publice 

pot organiza manifestări cultural-artistice dedicate acestei zile. Fondurile necesare 

acestor manifestări pot fi asigurate din bugetele locale ale autorităţilor 

administraţiei publice locale şi judeţene şi ale instituţiilor publice. 

 

"În conformitate cu prevederile art.61 şi art.1271 din Regulamentul Camerei 

Deputaţilor, membrii Comisiei pentru drepturile omului, culte şi problemele 

minorităţilor naţionale au examinat iniţiativa legislativă în şedinţa online din data 

de 26 mai 2020, fiind prezenţi 15 deputaţi din totalul de 15 membri ai Comisiei. În 

urma dezbaterilor şi a opiniilor exprimate, membrii Comisiei pentru drepturile 

omului, culte şi problemele minorităţilor naţionale, luând în considerare avizele 

menţionate, punctul de vedere al Guvernului, adresa Academiei Române, precum 

şi Nota Departamentului Legislativ din Camera Deputaţilor nr.4a/200 din 

5.11.2018, au hotărât, cu majoritate de voturi, să propună plenului Camerei 

Deputaţilor un raport de respingere a propunerii legislative privind consacrarea 

zilei de 15 martie ca sărbătoare a comunităţii maghiare din România", se arată în 

raportul comisiei. 

 

În şedinţa din 27 mai 2020, plenul Camerei Deputaţilor a retrimis iniţiativa 

legislativă în vederea examinării şi depunerii unui nou raport. 

 

Propunerea legislativă a fost respinsă de Senat la data de 13 noiembrie 2017. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Ministrul Marcel Vela a discutat cu ambasadorul SUA in Romania despre 

Programul Visa Waiver si pandemia de coronavirus 

Ministrul afacerilor interne, Ion Marcel Vela, s-a intalnit marti, 9 iunie 2020, cu 

Adrian Zuckerman, Ambasadorul Statelor Unite ale Americii in Romania. 

 

Potrivit unei comunicari de pe pagina de Facebook a Ministerului Afecerilor 

Interne, cei doi oficiali au discutat despre colaborarea dintre Romania si SUA in 

contextul pandemiei cu noul tip de coronavirus. 

 

"In ceea ce priveste aspectele din planul afacerilor interne, in timpul discutiilor a 

fost evidentiata cooperarea foarte buna dintre autoritatile romane si americane in 

domeniul securitatii, cu accent pe prevenirea si combaterea criminalitatii, a 

migratiei si a traficului de persoane. 

 

Totodata, a fost subliniata necesitatea intensificarii relatiilor dintre cele doua state 

in conformitate cu directiile principale stabilite prin Declaratia Comuna privind 

Parteneriatul Strategic pentru Secolul XXI, in conditiile in care dezvoltarea 

Parteneriatului Strategic cu SUA reprezinta un obiectiv prioritar al Guvernului 

Romaniei", se precizeaza in postarea MAI. 

 

Reprezentantii institutiei mai sustin ca o tema importanta aflata pe agenda 

discutiilor a fost includerea Romaniei in Programul Visa Waiver (VWP), "ocazie 

cu care ministrul Ion Marcel Vela a reafirmat determinarea autoritatilor romane de 

a continua eforturile pentru includerea tarii noastre in VWP". 

 

In semn de apreciere, ministrul roman i-a oferit Ambasadorului Statelor Unite ale 

Americii "Placheta de Onoare a Ministerului Afacerilor Interne". 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 

 

https://ziare.com/stiri/interne/
https://ziare.com/marcel-vela/
https://ziare.com/facebook/
https://ziare.com/stiri/coronavirus/
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 8 echipe de tineri cu idei de afaceri în domeniul energiei verzi, în programul 

european de pre-accelerare Danube Energy+ 

Ca parte a programului european de pre-accelerare Danube Energy+, Asociația 

Centrul Startup Transilvania a organizat, la finalul lunii mai, o sesiune de pitching 

pentru cele opt echipe preselectate. Danube Energy+ vizează tinerii sub 35 de ani 

din România, cu idei inovatoare din domeniul energiei verzi, care sunt susținuți să 

își transforme proiectele în business-uri sustenabile.  

Proiectele românești din programul Danube Energy+ sunt: 

 BILLIT: bon de cumpărături digital. Oană Durcău și alți patru studenți au 

dezvoltat o aplicație prin care fiecare bon de casă primit poate fi stocat 

pentru un bun management al cheltuilelilor și pentru eventuale retururi, în 

cazul în care bonul tipărit se pierde. Echipa și-a propus să elimine complet 

bonurile de hârtie, care implică un cost suplimentar pentru retaileri și este un 

reziduu nereciclabil pentru consumator. 

 ECOCYCLING: Răzvan Capotă și Gabriel Apahidean vor să dezvolte o 

fabrică de reciclare a deșeurilor electronice, cuplată la o aplicație pentru 

consumatori prin care, folosind metode de gamificare, să crească nivelul de 

reciclare al acestui tip de deșeuri. 

 EVOLTA: proiect derulat de Teodor Tiber și Iulian Susan care și-au propus 

să dezvolte prima rețea de stații de re-încărcare de tip fast charge pentru 

mașini electrice din zona Galați – Brăila. 

 FERMIERUL 4.0: Alexandru Luchian construiește un sistem autosustenabil, 

mobil, de aquaponics pentru industria HoReCa. Folosind acest sistem, 

restaurantele vor putea crește materie primă proaspătă în regim propriu, de-a 

lungul întregului an, în mod sustenabil: pești de apă caldă (în bazine 

amenajate în incintele restaurantelor) și verdețuri proaspete în 

sistem hidrobed. Pentru un consum redus de energie, pot fi adăugate panouri 

solare. 
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 HYDROGEN PVC: un sistem de încălzire a locuinței, dezvoltat de Ionuț 

Procop, care folosește hidrogenul și ajuta la decarbonizarea gridul de energie 

electrică. Tânărul propune un sistem integrat, folosind panouri electrice 

pentru energia necesară în electroliza apei, cu ajutorul căruia consumatorii 

pot avea autonomie completă pentru nevoile lor de energie, indiferent de 

tipul de vreme, la costuri mici. 

 SLICK: prototipul pentru o motocicletă cu motor electric pentru fiecare 

roată. Acesta este dezvoltat de Ionel Chereja, un elev de liceu care și-a 

propus să transforme ideea în produs de serie. 

 SOLAR CHAIR e un proiect social dezvoltat de Luminița Vlaicu care 

construiește un scaun cu rotile, pentru persoane cu dizabilități, care 

funcționează cu ajutorul energiei solare. Tânăra se concentrează pe a găsi 

soluții pentru ca acest produs să poată fi dezvoltat la costuri cât mai mici 

pentru a fi accesibil pentru potențialii beneficiari. 

 TAPOHUB: Adrian Pop și echipa lui sunt în faza de testare, la Institutul 

Național de Cercetări Aerospațiale, a unui nou model de generator de 

energie eolioană, de dimeniuni mici. Acesta a fost conceput pentru a fi 

utilizat în principal în agricultură, cu scopul de a reduce consumul de energie 

în irigarea culturilor. Soluția poate avea și uz rezidențial. 

Înainte de sesiunea de prezentare, echipele au beneficiat de două săptămâni 

intensive de training, desfășurate online, care au inclus sesiuni de mentorat de 

business, cu accent pe dezvoltarea unui model de business, vânzări și pitching. 

Danube Energy + este un proiect care se desfășoară în nouă țări europene 

(Bulgaria, Cehia, Croația, Germania, România, Serbia, Slovacia, Slovenia, 

Ucraina) și vizează orice entuziast până în 35 de ani cu idei de transformare a 

sistemului energetic într-unul verde. Soluțiile pot fi din zone precum stocarea de 

energie, rețele electrice inteligente, energie pentru transport și mobilitate, orașe și 

clădiri inteligente, eficientizarea energiei, energie regenerabilă sau integrată în 

economia circulară. Proiectul, cu o durată de 3 ani, își propune să accelereze 

dezvoltarea unor startup-uri inovatoare în regiune care să contribuie la 

transformarea durabilă a sistemului energetic. 
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În fiecare dintre cele nouă țări au fost selectați parteneri ai programului care au 

rolul de a crea un sistem de învățare și cooperare între administrațiile publice 

regionale, universități, IMM-uri și companii din domeniul energetic. Un set de 

bune practici, modele de business și studii de caz din regiune va sta la baza 

schemei de învățare din cadrul programului de pre-accelerare pentru tinerii admiși 

în program. La nivel regional vor fi selectați 90 de tineri inovatori din domeniul 

energetic (individual sau ca echipe). 

Asociația Centrul Startup Transilvania este partenerul Danube Energy+ în 

România. Alături de alte opt entități europene și șapte parteneri strategici asociați - 

organisme de cooperare cu administrațiile publice regionale, Startup Transilvania 

are misiunea de a coordona evoluția tinerilor inovatori selectați, de a dezvolta și 

implementa programul de pre-accelerare la nivel național, de a coopera cu părțile 

interesate în cadrul ecosistemelor regionale pentru susținerea politicilor europene. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Fonduri de până la 60.000 Euro pentru firme IT din Cluj și alte județe 

Firmele mici și mijlocii (IMM) de tehnologie din cele 6 județe ale Regiunii 

Nord-Vest pot obține fonduri nerambursabile de până la 60.000 euro fiecare pentru 

transfer tehnologic, într-un apel de proiecte pentru care s-a anunțat perioada de 

înscrieri. 

În cadrul proiectului de finanțare BOWI se pot înscrie AICI IMM-uri, dar și 

companii mari din județele Bihor, Bistriţa-Năsăud, Cluj, Maramureş, Satu 

Mare şi Sălaj, în perioada 8 iunie - 15 septembrie 2020. 

IMM-urile pot accesa fonduri de până la 60.000 euro dintr-un buget total de 

240.000 euro disponibil pentru România, au informat organizatorii într-un 

comunicat remis StartupCafe.ro. Cu aceste fonduri vor fi finanțate experimente de 

transfer tehnologic pentru o durată de 10 luni. 

Proiectul BOWI este derulat de Transilvania Digital Innovation Hub împreună cu 

parteneri din Germania, Finlanda, Olanda, Spania, Letonia, Norvegia, Bulgaria, 

Cehia, Polonia și  Lituania. 

https://bowi-network.eu/
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Coordonarea apelului de finanțare în România este asigurată de către Transilvania 

Digital Innovation Hub prin clusterul Transilvania IT. 

Propunerile de proiecte trebuie să abordeze tehnologii și sisteme din următoarele 

domenii tehnologice: 

 Artificial Intelligence; 

 Advanced or High-performance Computing; 

 Cloud Computing; 

 Digital twins, data sharing, autonomous factories; 

 Internet of Things 

În cadrul apelului vor fi alese patru proiecte pentru desfășurarea experimentelor 

care vor fi susținute de hubul de inovare digitală (DIH) local. În România, suportul 

tehnic și antreprenorial va fi asigurat de Transilvania DIH alături de RWTH 

(Universitatea Tehnică din Aachen). 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 România este singurul stat UE în care vechimea medie în muncă  a scăzut 

din anul 2000 încoace, potrivit datelor publicate de Eurostat. 

De la 36 de ani la finele secolului trecut, durata medie de activitate cu carte de 

muncă s-a redus la doar 33,8 ani în 2019, ceea ce ne-a trimis sub media europenă și 

pe locul șase din coadă (vezi graficul). 

Pentru referință, menționăm că două țări au trecut pragul de 40 de ani ( Suedia, 

42,0 ani) și Olanda (41,0 ani) iar cele mai mici durate medii de muncă s-au 

consemnat în Italia (32,0 ani), Croația (32,5 ani) și Grecia (33,2 ani). Media UE a 

ajuns la 35,9 ani iar statele care au progresat cel mai mult la acest indicator au fost 

Malta (7,6 ani), Ungaria (6,9 ani) și Estonia (5,6 ani) iar Danemarca (1,7 ani) și 

Grecia (1,8 ani) au fost pe ultimele locuri, dacă facem abstracție de 

contraperformanța României. 

https://transilvaniait.ro/en/ongoing/
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Desigur, părăsirea țării în căutare de locuri de muncă a fost un factor important, dar 

acesta nu explică de unul singur de ce am înregistrat singurul declin european al 

duratei de muncă pe parcursul ultimelor două decenii. Iar asta pe fondul creșterii 

vârstei de pensionare care a ajuns anul trecut la 65 de ani pentru bărbați ( majorată 

la acest nivel încă din 2015), în timp ce la femei se va atinge treptat vârsta legală 

de 63 de ani de-abia în anul 2030 (cum rămâne cu egalitatea prevăzută de 

Constituție, probabil că ne lămuresc alții) . 

De reținut, stagiul complet de cotizare a fost stabilit la 35 de ani ( deja învigoare la 

bărbați dar programat a fi atins tot în 2030 la femei). Adică sub media de muncă 

europeană și sub uzanța din anul 2000, ceea ce ar trebui să ridice o serie de semne 

de întrebare în privința modului în care a fost gândită și adoptată legea, precum și a 

sustenabilității sistemului de pensii, de la așa-zisa solidaritate între generații și 

până la explicarea unor pensii relativ după „o viață de muncă” ( depinde de durata 

„vieții”, care zice statistica europeană că a fost în scădere). 

În fine, dar nu în ultimul rând, poate că ar trebui revizuită și politica de gen, 

unde femeile române dețin recordul european în materie de scădere a duratei de 

muncă, cu 3,9 ani mai puțin între 2000 și 2019. Bărbații au ieșit și ei pe minus, dar 

au cedat locul întâi la mare luptă, aproape un an mai puțin noi și ceva mai mult de 

un an grecii, care au „beneficiat” de o rată oficială a șomajului mult mai mare. 

Top of Form 

Bottom of Form 

Totodată, diferența de gen în România a fost semnificativ mai ridicată (37 ani la 

masculin și 30,3 ani la feminin, ceea ce explică în bună parte și decalajele destul de 

consistente de pensii între bărbați și femei). Pentru referință și reflecție, menționăm 

că în Spania, durata de muncă a crescut din 2000 încoace cu 8,9 ani la femei și 

doar 0,3 ani la bărbați, astfel încât anul trecut s-a ajuns la 37,4 ani la bărbați și 32,8 

ani la femei. 

Toate aceste particularități au complicat situația bugetului de asigurări sociale, cât 

și deciziile aferente. Care vor trebui cântărite atent din perspectiva echității sociale 

și a considerației față de generațiile viitoare de pensionari și de plătitori de pensii 

plus datorie externă, aferentă potențialelor aventuri bugetare cu iz legal. 

https://cursdeguvernare.ro/dictionar-economic/datorie
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(Sursa: cursdeguvernare.ro) 

 

 Echipa MApN care a fost în misiune de sprijin sanitar în SUA se întoarce 

miercuri în ţară 

Echipa MApN care a executat, timp de două săptămâni, o misiune în SUA pentru a 

oferi sprijin autorităţilor statului Alabama, în contextul măsurilor de combatere a 

pandemiei de COVID-19, se întoarce miercuri în ţară. 

 

Potrivit unui comunicat al MApN, cei 15 militari şi civili din Ministerul Apărării 

activează în domeniul medical - cinci medici şi cinci asistenţi medicali care fac 

parte din personalul spitalelor militare de urgenţă din Braşov, Constanţa, Craiova, 

Galaţi, Piteşti şi Timişoara - şi în domeniul apărării chimice, biologice, radiologice 

şi nucleare - cinci ofiţeri cu experienţă în domeniu din Statul Major al Apărării şi 

Statul Major al Forţelor Terestre. 

 

Cooperarea dintre România şi statul Alabama se desfăşoară sub auspiciile 

programului de parteneriat statal (State Partnership Program) lansat în anul 1993, 

program coordonat de Comandamentul Forţelor Americane din Europa 

(USEUCOM). 

 

Până în prezent, au fost desfăşurate mai mult de 200 de acţiuni bilaterale între 

România şi Alabama, cu accent pe creşterea interoperabilităţii dintre structurile 

militare, la standarde NATO, promovarea stabilităţii la nivel guvernamental, 

asistenţă în dezvoltarea instituţiilor democratice şi a mecanismelor economiei de 

piaţă, sprijin pentru autorităţile civile, furnizarea de ajutor umanitar, precum şi 

sprijin în procesele de dislocare şi susţinere a detaşamentelor militare române în 

teatrele de operaţii. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Secretarul general al NATO insistă ca aliaţii să-şi respecte obiectivele în 

privinţa bugetului apărării 
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Secretarul general al NATO, Jens Stoltenberg, a insistat ca aliaţii să-şi respecte 

obiectivele în privinţa bugetului apărării, în pofida problemelor economice 

generate de pandemia de COVID-19, relatează miercuri dpa. 

 

"Văd scăderea economică din statele membre şi ştiu că este nevoie de creşterea 

cheltuielilor în numeroase sectoare pentru a contracara această scădere", a declarat 

Stoltenberg în comentarii publicate miercuri de cotidianul Die Welt. 

 

Dar ameninţările şi provocările de securitate care existau dinainte de criză nu s-au 

diminuat în timpul pandemiei, a subliniat secretarul general al NATO. 

 

"Rusia continuă să-şi modernizeze forţele militare, echilibrul global al puterilor se 

modifică dată fiind ascensiunea Chinei, iar organizaţia teroristă Stat Islamic 

încearcă din nou să câştige teren în Siria şi Irak", a spus Stoltenberg. 

 

Statele membre ale NATO au convenit asupra unui obiectiv comun de a creşte 

bugetul apărării la 2% din PIB până în 2024, aminteşte dpa. 

 

Germania şi-a majorat semnificativ cheltuielile cu apărarea în ultimii ani, dar 

acestea s-au situat în 2019 la numai 1,38% din PIB, iar preşedintele american 

Donald Trump a criticat în mod repetat guvernul german, acuzându-l că nu 

investeşte suficient în sectorul militar. 

 

Pentru 2020, cheltuielile de apărare revizuite ca urmare a crizei economice ar urma 

să corespundă probabil unui procent de peste 1,5% din PIB, în Germania. 

 

Comparativ, în 2019 SUA au cheltuit cu apărarea circa 730 miliarde de dolari, 

potrivit cifrelor NATO, corespunzând unei cote de 3,4% din PIB. 

(Sursa: Agerpres) 


